

## Zápis z porady vedení konané dne 26. 6. 2017

Přítomni: Matyska, Veselý, Dostál, Šrubařová, Kohoutková, Bartošek, Malinka, Regner, Krejčí

Omluveni: Křenek, Vičar, Rebok

### 1. Zprávy z uplynulého týdne

- V úterý 20.6. se konalo kolegium rektora (účast Veselý); v úvodu byly rektorem MU poskytnuty informace k vývoji jednání o rozpočtové kapitole MŠMT a její části pro VVŠ pro rok 2018. V této souvislosti je plánováno jednání reprezentace ČKR s ministrem financí. V případě neúspěchu jednání je jednou z uvažovaných reakcí posun zahájení podzimního semestru. Konkrétní kroky budou známy po prázdninách. Hlavním tématem kolegia byly informace k revizi studijních programů a návrh konceptu MAJOR/MINOR. Dále byla součástí jednání informace o hodnocení vědy s akcentem na výsledky v Pilíři II a na druhé straně problémům se zápornými body v posledním zveřejněném hodnocení. Poslední část tvořily zprávy o akademických záležitostech – podpoře zaměstnávání zahraničních pracovníků a pravidlům pro habilitační a profesorská řízení. Prorektor Bareš v rámci svého vystoupení poděkoval pracovníkům ÚVT, kteří se podílejí na souvisejících podpůrných aplikacích.
- Dostál informuje o schůzce Odboru výzkumu RMU s proděkanou pro VaV konané 22.6. – posílení GA MU o individuální grant na pobyt ERC vědce ze zahraničí. Byl prezentován dokument [Dobrá praxe vědeckého publikování](#). Dále bylo tématem vedení PhD programů, letní škola pro doktorandy, vědecké akce na podzim, plánovaná výzva OP VVV mezinárodní mobilita vědeckých pracovníků, open access (bude vytvořena pracovní skupina na MU). Ředitel upozornil na přetrvávající problém s tzv. predátorskými konferencemi a časopisy a uložil Dostálovi tuto situaci nadále sledovat a publikujícím pracovníkům ÚVT průběžně pomáhat s orientací v této oblasti (i za případného využití KIC).

### 2. Průběžná zpráva k O365 (Regner)

- Je připraven harmonogram prací – rozdělení do 3 skupin: funkce potřebné realizovat v Perunovi a API, dále Powershell Proxy a API, a aplikační podpora v Inetu. Součástí harmonogramu je i jednotné přihlášení do O365. Na kolegiu 24.7. bude podána podrobnější zpráva k plnění harmonogramu.
- Malinka informuje o souvislosti s implementací nové koncepce identit na MU. Rámcový výhled na dalších cca 12-18 měsíců a prioritizovaný seznam plánovaných kroků:
  1. Do září práce na první fázi integrace O365 do koncepce.
  2. Následuje dotažení O365 jako celku.
  3. Zobecnění GUI v INET pro ostatní služby => vznikne tak existující základní úroveň implementace celé koncepce.

4. Vypnutí AccMgr + migrace na něj napojených služeb na centrální AD (identities.muni.cz).
  5. Vypnutí starého Guestmanager + migrace účtů na nový stav.
  6. Vyjasnění finální architektury centrálního AD/LDAP pro MU.
  7. Diskuze nad zavedením alternativních hesel, tokeny, atd.
- K uvedenému návrhu harmonogramu jsou divizní vyzváni se ozvat do 21.7. Na konci září bude toto téma zařazeno na program jednání kolegia (účast Michala Procházky).
  - Dnes se bude konat kolegium děkana FI MU, na němž Regner podá zprávu k O365.

### **3. Úkoly z minulých kolegií**

- Dostál informuje o probíhajících pracích na přepojování MeDiMeDu (podrobnější zpráva bude podána na kolegiu 3.7.).
- Vzhledem k nepřítomnosti T. Reboka bude informace o revizi a stavu optokabelové sítě podána na příštím jednání kolegia 3.7.

### **4. Různé**

- Ředitel obdržel všechny podklady pro stanovení odměn za červen. Informuje o záměru vyplatit v červnovém termínu odměny za provedené hodnocení odborných publikací.
- Ředitel informuje o probíhajících tržních konzultacích k wifi síti na SKM (účast Rebok, Pištěk, Saitl, Rohleder).
- Tajemnice žádá o přípravu pracovišť na blížící se inventarizaci.
- Dále žádá divizní o rozmyšlení plánu investic a rozpočtu na rok 2018.
- Tajemnice informuje, že od 1.7. je v platnosti Interní registr smluv (IRS), pro archivaci smluv bude paralelně dále využíván Magion.
- Tajemnice dále informuje, že je v řešení pokrytí wifi signálem v budově Pedagogické fakulty Poříčí 7 – čeká se na rozhodnutí fakulty o rozsahu pokrytí.
- Tajemnice dále informuje o probíhajícím zprovoznění nového dokumentového serveru v IS MU.
- Malinka informuje o probíhající analýze přechodu na jiný antivirový program.
- Malinka informuje o probíhající analýze možného přechodu na jiné technické řešení centrální správy koncových zařízení MU, které by rozšířilo možnosti této služby. Bude vyžádána cenová nabídka na 2. půlrok 2017 (Malinka).
- Malinka dále informuje o probíhající revitalizaci CPS v souladu se záměry schválenými Radou pro IT.
- Malinka dále informuje o proběhlém neformálním a navazujícím formální setkání s CITY (jedním z budoucích témat je spolupráce s Microsoftem).
- Kohoutková informuje o proběhlé schůzce ohledně Portálu MUNI na RMU, pod vedením Mgr. Fojtové a za účasti zástupců ÚVT a ISu. V Portálu lze využít dostupná data ISu, rozvoj specifických agend ISu „pro portál“ zatím není v plánu.
- Kohoutková dále informuje o projeveném zájmu České zemědělské univerzity o INET. Zítرا proběhne další jednání RMU s auditorem (účast Veselý).

- Bartošek informuje o proběhlé prezentaci GDPR na CESNETu. Projekt CRP 18+ na toto téma bude za VVŠ podávat ÚVT MU.
- Bartošek požádal ředitele o jmenování implementační skupiny GDPR@MU (viz jeho návrh z 19.5.). První setkání implementační skupiny plánováno na září.
- Bartošek dále informuje o schůzce 29.6. s prorektorem Dvořákem ohledně CzechELib (hlasování o závazném vyjádření k EIZ pro MU na období 2018-2022 spadne bohužel až do období prázdnin – července; potřeba zkoordinovat dostupnost klíčových osob – proděkanů VaV aj.).
- V rámci monitoringu úkolů z vedení MU je zvažována nová platforma edX e-learningu pro bezpečnostní vzdělávání cílicího na koncové uživatele – je potřeba rozmyslet nejprve celkové pojetí vzdělávání (tvorba materiálů vlastními silami resp. jejich přebírání ze zahraničí, záměry ohledně sdílení materiálů apod.), diskuse ohledně platformy je až druhotná. Prezentaci k tématu zařadit na jedno z podzimních jednání kolegia (Pavel Čeleda navrhne možné termíny).
- Veselý informuje o proběhlé schůzce s p. Mikšíkem k tématu přístupových systémů se zaměřením na zkušenost FF s monitorem BACnet a jeho porovnání s funkcí nabízenou produktem IRIS vyvíjeným ÚVT. S výjimkou odloženého zastřežování je monitor využíván rutinně pracovníky ostrahy FF, pro zmíněnou funkcionalitu je pravděpodobně nožné vytvořit prostředky monitoru ekvivalentní. Vzhledem k pozitivnímu hodnocení je žádoucí revidovat angažmá Ústavu ve vývoji dalších verzí na bázi protokolu BACnet. Krátce byla zmíněna také problematika O365 a podpory Ústavu při nasazování příslušných nástrojů, je vhodné opakovaně informovat všechna HS o předpokládaném postupu, kdy Ústav po dohodě poskytne podporu pro nasazení nástrojů O365 na vybraných 2-3 pracovištích HS za spoluúčasti místních pracovníků CIT, kteří pak další nasazování řeší sami s podporou ÚVT v případě výskytu nenadálých situací.

Zapsala:  
Iva Krejčí

Schválil:  
Luděk Matyska  
ředitel ÚVT MU